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«Ser metge és una
oportunitat per
mostrar la bellesa de
la visió cristiana en
els afers»

Luis Chiva és ginecòleg i
director del departament de
ginecologia de la Clínica
Universitat de Navarra. En el
marc de l''Any Família Amoris
Laetitiae' que ha proposat el
Papa Francesc, s'ha embarcat
en un simposi sobre
Reconeixement Natural de la
Fertilitat, que tindrà lloc al
setembre.
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Habitualment treballo a Madrid. Em
sento molt honrat per poder explicar
algunes de les activitats que
desenvolupem. El departament de
ginecologia és una àrea de salut de la
dona que inclou aspectes molt
diversos, com és el diagnòstic precoç
i el tractament del càncer, l'ajuda a
parelles que no poden tenir fills, el
tractament de la fertilitat, i també el
seguiment de l'embaràs i l'ajuda a la
mare en el moment del part.

Lògicament, el departament de la
Clínica de la Universitat de Navarra
té un sentit de missió, perquè els qui
hi treballem toquem aspectes
relacionats amb la vida, i ens
agradaria ser un far que mostri el
punt de vista cristià del respecte a la
vida i la perspectiva cristiana de la
sexualitat.

https://www.cun.es/nuestros-profesionales/servicios-medicos/ginecologia-obstetricia
https://www.cun.es/nuestros-profesionales/servicios-medicos/ginecologia-obstetricia


Recentment el prelat ens ha demanat
als fidels de l'Opus Dei fomentar
iniciatives personals amb les quals
donar testimoni de la visió cristiana
que ha d'estar present en el quefer
diari. I hem treballat en diferents
iniciatives per abordar alguns dels
temes que tenen interès en aquest
moment.

En el meu cas, com a professional de
la Medicina, col·laboro en el projecte
"CUN t'acompanya": un programa
d'ajuda a mares embarassades que
esperen nadons amb curta esperança
de vida. En realitat, és una iniciativa
de cures pal·liatives perinatals.

Hem tingut moltes experiències
preciosíssimes i estem buscant fons
per ajudar aquestes dones, a les
quals normalment només se'ls
ofereix interrompre l'embaràs.
D'aquesta manera aconseguim que,
encara que siguin vides curtes,
puguin morir en braços de la seva

https://opusdei.org/ca-es/page/prelat/
https://www.cun.es/cunteacompana


mare, amb el benestar més gran
possible i envoltat de l'afecte dels
seus. Acompanyem les famílies,
estem al seu costat... És una cosa que
enriqueix tant a aquestes persones a
les quals ajudem, com a nosaltres
com a departament.

També tenim molt interès a
acompanyar els qui esperen i no
arriben a l'embaràs i busquen
alternatives a la reproducció
assistida. Hem desenvolupat un
protocol de diagnòstic i tractament
profund, científic, basat en
l'evidència, que pot ajudar aquestes
parelles, respectant la naturalesa de
la relació conjugal, la dignitat de
l'embrió i el procés reproductiu.
Estem tenint força èxit.

Simposi sobre Reconeixement
Natural de la Fertilitat

Finalment, som molt conscients de
l'ajuda que necessiten les parelles
que desitgen distanciar els



embarassos sense recórrer a
l'anticoncepció. Dels anys seixanta
ençà, després de la revolució sexual,
sorgeix un debat sobre la millor
manera de distanciar el naixement
dels fills. Nosaltres, mirant cap a la 
Humanae Vitae, cap a la teologia del
cos i cap a Amoris Laetitia, en aquest 
Any Família Amoris Laetitia que ha
proposat el Papa Francesc, hem
considerat que tindria gran interès
fer una reflexió profunda,
multidisciplinària, sobre el tema del
Reconeixement Natural de la
Fertilitat, que és d'alguna manera fer
valdre la recent doctrina de l'Església
sobre aquest punt.

Per a això, els dies 22, 23 i 24 de
setembre tindrem un simposi
multidisciplinari i internacional
sobre Reconeixement natural de la
fertilitat organitzat per la Universitat
de Navarra, en col·laboració amb
José Antonio Arraztoa, del
departament de Ginecologia de la

https://www.vatican.va/content/paul-vi/es/encyclicals/documents/hf_p-vi_enc_25071968_humanae-vitae.html
https://opusdei.org/ca-es/document/amoris-laetitia-audiollibre-i-llibre-electronic/
https://opusdei.org/ca-es/article/el-papa-convida-a-viure-l-any-familia-amoris-laetitia/


Universitat dels Andes (Xile), i José
Granados, del Projecte Veritas
Amoris (Madrid).

El simposi se celebrarà a Pamplona, i
es podrà assistir de forma presencial
i online; la inscripció és gratuïta, i ja
tenim gairebé 700 persones inscrites
de 40 països diferents (hi haurà
traducció simultània anglès-
espanyol).

Parlarem d'amor humà i de la
perspectiva cristiana de la sexualitat,
tant des del punt de vista
antropològic, com des del de
l'afectivitat i, per descomptat, des del
punt de vista de la salut.

Penso que la reflexió sobre aquests
temes ens pot ajudar a tots a
entendre la perspectiva cristiana de
la sexualitat i la bellesa profunda de
l'amor humà.

La part més acadèmica tindrà lloc a
la tarda, per tal d'arribar també al



continent americà, i als matins es
desenvoluparan uns tallers sobre
com reconèixer la finestra de
fertilitat, com acompanyar les
parelles que fan reconeixement
natural de la fertilitat. Hi haurà un
taller molt especial a càrrec dels
doctors Enrique i Marian Rojas
titulat Amor i enamorament: 7 regles
d'or per viure en parella. Un altre
dels tallers, que està despertant
molta expectació, és el titulat 
Sexualitat sense barreres i amor
sense límits; aprendre a comunicar la
bellesa de l'amor humà, i a banda
moltes altres intervencions.

A les tardes, el programa de cada dia
culmina amb tres conferències molt
especials: una a càrrec de
Christopher West, probablement una
de les persones que més ha
aprofundit en els últims anys en la
teologia del cos; una altra a càrrec de
monsenyor Mario Iceta, arquebisbe
de Burgos, que és antic alumne de la

https://www.doctaforum.org/2021/simposio-rnf2021/taller-jueves-23-de-septiembre/
https://www.doctaforum.org/2021/simposio-rnf2021/taller-jueves-23-de-septiembre/
https://www.doctaforum.org/2021/simposio-rnf2021/taller-viernes-24-de-septiembre/
https://www.doctaforum.org/2021/simposio-rnf2021/taller-viernes-24-de-septiembre/
https://www.doctaforum.org/2021/simposio-rnf2021/taller-viernes-24-de-septiembre/


Universitat de Navarra, doctor en
Medicina i en Teologia, autor d'una
tesi doctoral en bioètica. Ens parlarà
sobre "Amor que es torna fecund: de
Sant Pau VI fins al Papa Francesc"; i
finalment intervindrà María Calvo,
de la Universitat Carlos III, una dona
que ha aprofundit en un feminisme
femení, ecològic... i que parlarà sobre
"Feminitat i felicitat, desxifrant el
codi".

Hem treballat amb una gran il·lusió
per tirar aquest projecte endavant i
tenim l'esperança que sigui útil a
molta gent. Tot el material volem
deixar-ho després a la web del
congrés, i així posar el nostre granet
de sorra per seguir el suggeriment
del Papa i subratllar que existeix
esperança.

Volem arribar a ginecòlegs, metges
generals i especialistes amb interès
en temes relacionats amb la fertilitat,
infermeres, llevadores, professionals

https://www.doctaforum.org/2021/simposio-rnf2021/
https://www.doctaforum.org/2021/simposio-rnf2021/


sanitaris, professors d'escoles
d'ensenyament mitjà i batxillerat,
capellans i formadors de gent jove... i
a qualsevol persona interessada a
rebre formació en sexualitat
centrada en la persona i
Reconeixement Natural de la
Fertilitat.

Penso que l'acollida que està tenint la
convocatòria és un signe més de
l'interès general del tema i també de
com calen entre la gent les
invitacions del Papa a aprofundir en
els valors familiars.
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